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Jsme v polovině  
 Kalendářní rok se láme, je práve v polovině. K úkolům, které si 
zastupitelstvo dalo začátkem roku přibývají další, takže na rozdíl od časového 
rozlišení my v polovině nejsme.  
   
 Po provedenÍ digitalizaci pozemků v našich katastrálních územích byla 
provedena i fyzická kontrola užívání  obecních pozemků. V několika případech 
bylo zjištěno, že se obecní pozemky tak trochu „připlotily“ k soukromým 
pozemkům. Proto se přistoupilo k narovnávání stavu a všichni, kterých se to 
týká byli vyzvání k zaujetí stanoviska ohedně neoprávněného  užívání částí 
parcel. Vesměs všichni souhlasili s odkoupením zabraných parcel, proto se nyní 
provádějí zeměměřické práce. Narovnáním hranic a vlastnických vztahů  se 
předejde mnohým problémům do budoucna.   
  
 Konečně se pohnul kupředu i dlouho neřešitelný problém se zahrady za 
OKÁLy – během měsíce bude provedené zaměření historického majetku, 
následně bude  požádán stát opakovaně o vydání a poté se snad dočkáme 
zdárného konce tak, aby si vlastníci OKÁLů mohli pozemky konečně odkoupit 
do svého vlastnictví.   
  
 Během měsíce dostali majitelé pozemků v katastru obce písmenou 
výzvu k posečení parcel. Jedná se o majitelé, kteří parcely v minulosti zakoupili 
a prozatím nezačali na nich s výstavbou, ani s jinou aktivitou. Někdo si parcelu 
poseká vlastními silami, někdo si tuto službu objedná u obce. Příjem za 
posečení  je samozřejmě příjmem obce.  
  
 Koncem měsíce byla podepsána s firmou Teplo Rýmařov kupní 
smlouva na kotelnu u paneláku. K dalším prioritním úkolům patří dořešení 
majetkových, popřípadě provozních vztahů s jímkou, která náleží k OKÁLům. 
Prozatím bylo zjištěno, že jímka o objemu 400m³ protíká pouze díky 
přeplněnosti. Náklady spojené s jejím vývozem jsou poměrně vysoké a zálohy, 
které se zavázali vlastníci OKÁLů  hradit ( měsíčně 100,-Kč/nemovitost ) jsou 
nedostatačující. 

Úprav se během prázdnin dočkají i některé úseky komunikací. Mezi školou a 
obecním úřadem dojde k úpravě povrchu se zabudováním odtokového žlabu na 
povrchovou vodu, aby při každém děšti netekly po hlavní silnici proudy vody. 
Tato povrchová voda navíc v podzimním období zamrzá a ohrožuje tak 
bezpečnost silničního provozu. Zabrání se i neustálému splavování písku a 
štěrku před budovu základní školy.  
Upraveny budou i nájezdy k některým rodinným domům, kde se sjezdy z 
hlavní komunikace podobají malým skokanským můstkům a podvozky aut trpí 
při každém projíždění.  
  
 V obecním lese naši tři zaměstnanci dosadili další sazenice buků s 
smrků. Sucho vyžádalo i příležitostní zálivku sazenic aby práce nevyšla 
nazmar.  Několik vývratů a stromů zasažených kůrovcem – tzv.lapačů bylo 
vytěženo svépomocí. Část dřevní hmoty  bude prodána a část použita pro 
potřeby obce – výrobu trámků na opravu střechy obecní garáže.    
 
 Po vyřešení problému s nevyhovujícím traktůrkem na sečení přišel na 
řadu problém zvaný  „Nešťastná  traktorová vlečka“.         
S trochou nadsázky by se dal  problém  vyjádřit stručným rčením : „ barva  
neudrží všechno“. Blíží se termín povinné STK, a tak došlo k podrobné 
prohlídce . Tato ukázala, že na vlečce byla pouzdra nahrazena stočeným a 
staženým linoleem, ale hlavně, že  chybí točna. Tím se ukázalo, že  vlečka je 
určena pro koňské spřežení  a ne k zapojení za traktor.   Výměna gum byla již v 
plánu, ale po zvážení celkového stavu padlo rozhodnutí – zakoupit novou 
vlečku. O této záležitosti bude jednat zastupitelstvo na nejbližším zasedání.     
  
 Z drobnějších záležitostí stojí za zmínku snad jen zakoupení dvou 
mobilních stánků pro potřeby kulturních akcí – jako mobilní bufet a přístřešek 
pro hudební produkce. Do dílny přibyla nová opalovací souprava a díky 
deštivému počasí, které nedovolovalo práce v terénu, se s ní hned započala 
oprava vstupních dveří a futer do sálu KD.  
  
 V nakládání s odpady si vedeme nadále velmi příznivě. To, že občané 
paneláků a činžovních domů doopravdy třídí se projevilo na objemu směsného 
odpadu. Nyní již postačují pouze při kontejnery na tento odpad. Naopak 
nedostačující se ukazuje počet kontejnerů na plasty. Sice jeden „ plastový „ v 
této lokalitě přibyl, zrovna tak i jeden u prodejny, ale jednáme o přidání dalších 
separačních nádob. V dolní části obce  - u autobusové zastávky bude rovněž 
jeden kontejner na plasty přidán.   



A  závěrem jedna velmi dobrá zpráva.  
 V lednu jsme pokusně zaseli  semínko žádosti o dotaci na bezdrátový 
rozhlas. A naše radost byla veliká, protože semínko se ujalo a v červnu nám 
vyklíčilo s celkem  
303tisíci „stříbrnými křepelkami“. „Zálivku“ v této výši nám poskytl Krajský 
úřad Moravskoslezského kraje a vlastním dílem přispějeme částkou 202 00,-
Kč. Celá akce se provede ještě během letošního roku a tak budeme  opět hlásit. 
Doufejme, že jen samé pozitivní zprávy.  
 
 
Závěr  školního roku v našem zařízení. 
 

 V základní škole proběhl 18. června konkurz na funkci 
ředitele/ ředitelky zařízení. Konkurzní komise byla sedmičlenná, 
složená se zástupců Krajského úřadu MsK, České školní inspekce a 
odborníka na problematiku školství z Bruntálu. Dalšími členy byla 
zástupkyně z řad pedagogů naší školy  paní H. Bedřichová,  
předsedkyně školské rady paní M. Kutilová a  za obec  starosta 

Radomír Tománek s  předsedou kontrolního výboru panem L. Dvorským. 
 Ze tří uchazeček byla komisí navržena  a posléze do funkce ředitelky s 
platností od 1.8.2012 v souladu se zákonem jmenovaná  
Mgr. Zdeňka Kadláčková z Dolní Moravice. Tímto jí přejeme hodně zdaru a 
neutuchající  síly do práce v novém zařízení.  
  
 Konec školního roku  2011/2012 proběhl ve slavnostní atmosféře 
předávání vysvědčení. Dětem kromě pedagogů příjemné prázdniny popřáli 
společně starosta obce s místostarostou a všechny děti si domů odnášely od 
obce malý dárek na zpříjemnění dvou měsíců volna.   
 Pedagogům a provozním zaměstnancům slovně i květinami    
poděkovali představitelé obce za odvedenou práci.   Mgr. Kopečnému, který 
31. července  končí ve funkci ředitele školy  byl předám symbolický dar.  
  

 Dva měsíce bude budova školy odpočívat a 
nabírat svěží elán do startu pod novým vedením pro 
školní rok 2012/2013. 
     
 
 
 

 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

9. června se uskutečnil o týden odložený Dětský den. Po vymodlení 
pěkného počasí se sešli děti i dospělí na dětském hřišti, kde pro ně byl 
připraven program a občerstvení. Děti musely projít osm stanovišť, kde 
na ně čekaly pohádkové bytosti a musely splnit připravené úkoly. Cesta 
byla ztížena rozšifrováním stanovišť, neboť byly v hádance. Po splnění 
cesty si pochutnaly na nanuku a cukrové vatě. Mohly si zastřílet ze 
vzduchové pušky, což mělo obrovský úspěch, projet se na čtyřkolkách, 
nechat si namalovat obličej nebo se projít na chůdách. Kolem páté 
hodiny přišlo na řadu kácení Máje a opékání párků. 

Ve stánku se prodávaly bramboráky, hranolky, a z důvodu 
dodržování pitného režimu, nealko pro děti a pivko a panáček pro 
dospělé. Akci lze zhodnotit jako velice zdařilou, protože se prodalo vše a 
poslední bramborák byl vydražen za 50 Kč. 

Veliký dík a obdiv patří všem organizátorům a pomocníkům za 
věnovaný čas nebo jakoukoli pomoc, protože díky nim se vydělala 
částka 3970 Kč pro naše děti a my můžeme pro ně zorganizovat 
slibovaný výlet. 

Vzhledem k velkému nadšení všech konzumentů, zveme tímto 
všechny občany na Den obce, kde se opět bramboráky, hranolky a další 
občerstvení objeví. 

Kulturní komise obce Rudná pod Pradědem
 



 
 

 
 
 
 
 
 

Kulturní komise obce Rudná pod Pradědem  
pořádá ve dnech od 31. 8. do 2. 9. výlet pro děti.  
Tentokrát pojedeme na chatu Lucka v Malé Morávce, kde bude 
pro děti připraven pestrý program (hry, soutěže, dle počasí 
koupání, opékání apod.). Výlet je určen dětem od 6 let, mladší 
děti se mohou účastnit jen za doprovodu rodičů (rodiče si za  
sebe hradí náklady výletu). Příspěvek na tento výlet je 100,- Kč 
za dítě.  Přihlášky a podrobnější informace můžete získat u 
Barbory Matějákové. Přihlášky 
přijímáme do  
20. srpna. 
 
 
 
 
 
Poděkování 
 
 V sobotu 23.6.2012 se zúčastnilo několik dobrovolníků 
společenské akce v Karlově, která se již tradičně pořádá pod názvem 
Keltské dny. Organizátor akce poděkoval osobně starostovi  obce   a 
dětem pomáhajícím na „ lovecké stezce“ byl předán děkovný dopis se 
stokorunovou pozorností, která jim jistě před prázdninami přišla vhod.  





F A R N Í   O K É N K O 
 

Prázdniny: čas na odpočinek i zamyšlení 
Už jsou tu zase… Prázdniny. Pro děti dva 
měsíce vytouženého volna, pro rodiče také 
hromada starostí, jak svoje potomky zabavit 
a jak volný čas co nejlépe využít. Vybočení ze 
zaběhaných kolejí může být ale zrovna tak 
přínosné, jako je nepohodlné. Záleží, z které 
strany se na prázdniny podíváme. 
  
 Celé dva měsíce volného času nejsou obecným pravidlem – 
například německé nebo švýcarské děti si od školy odpočinou jen na 
několik týdnů. Ani tam, ani v Česku ale volné léto neznamená nečinnost 
a nicnedělání.  
Prázdniny mohou být pro děti intenzivním prostorem pro tak trochu jiné 
učení, pro získávání informací, zážitků a kontaktů, které pro jejich život 
znamenají někdy víc než řada hodin strávených nad učebnicí.  
Děti si vyjedou na tábor, kde nacházejí nové přátele, zažívají napětí a učí 
se samostatnosti. U babičky a dědy zakusí trochu bezpečného 
„rozmazlování“. Užijí si mámu s tátou. Na chatě se toulají po lese, staví 
si bunkry, starají se o zahrádku. Jezdí na kole. Lezou po stromech, dělají 
ohníčky, spí v přírodě. Na dovolené s rodiči poznávají cizí země.  
 
 S kolotočem pracovních a školních dní o prázdninách či 
o dovolené odkládáme ovšem také pevné body, které nás ve všedních 
dnech automaticky vedou a řídí. Doba dovolených se pak může pro 
rodiny stát i obdobím náhlé krize, a nejen proto, že se vzhledem 
k nadcházejícímu volnu často střetávají různá očekávání jejich členů. 
Člověk má najednou možnost zastavit se a přemýšlet, což neznamená 
vždy pozitivní kontemplaci, ale třeba i prostor, kde si uvědomíme něco, 
co není v pořádku nebo s čím nejsme spokojeni. Co s tím? Hlavní je 
nepropadnout pocitu, že o dovolené přece musíme být šťastní. Možná 
právě chvíle klidu přivede manžele, rodiče, děti k tomu, že si řeknou, co 
si dlouho říct neuměli. To sice nemusí být vždycky příjemné, ale může 
to být uzdravující. Prázdniny jsou konec konců také časem poznání 
a dobrodružství: přibývající léta na tom nic nemění. 

P. Mgr. Marek Žukowski 



 
 

Z prázdninového kalendáře farnosti 
11. – 21. července  – I. farní tábor 
neděle 22. července  – pouť v kostele sv. Jakuba v Dolní Moravici,  
 na závěr mše bude žehnání automobilů a motocyklů 
neděle 29. července  – pouť v poutním kostele sv. Anny na Annabergu. 
 10:00 modlitba křížové cesty 
 11:00 poutní mše svatá  

po mši svaté prohlídka loni opravených varhan, pohled do útrob 
s výkladem o fungování tohoto nástroje, ukázka hry – krátký 
koncert 

 13:00 vystoupení dechové hudby 
neděle 5. srpna  – pouť v Rudě u Rýmařova – hlavní mše sv. v 11 hod. 

– do Rudy pojede z Bruntálu přes Rudnou autobus. Bližší 
informace budou na plakátcích a na farních internetových 
stránkách. 

20. – 24. srpna – II. farní tábor – stále je možno se přihlašovat. Přihláška 
a bližší informace na http://tabory.farnost-malamoravka.cz/  

 
 

Římskokatolická farnost Andělská Hora ve Slezsku 
793 36 Malá Morávka č. 31 

554 273 110 – rkf.malamoravka@doo.cz  
www.farnost-malamoravka.cz - 

www.facebook.com/farnost.malamoravka 

V červenci oslaví své narozeniny 
 

pan Joachym Molčík  88 let 
 

pan František Jasinský  73 let 
 

paní Marie Ondrušová  66 let 
 

pan Daniel  Urda   66 let 
 

pan Peter Hoško   64 let 
 

pan František Totek  62 let 
 

pan Vojtěch Zezulka  61 let 
 

paní Libuše Zezulková  60 let 
 
 

Všem přejeme všechno nejlepší ! 
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